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1  «Εκτεθειμένοι οι γιατροί στον φονικό ιό»
Πηγή: ΦΩΣ Σελ.: 4 Ημερομηνία

έκδοσης:
28-03-2020

Επιφάνεια: 105.85 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 4600

Θέματα: ΠΟΕΔΗΝ

«Εκτεθειμένοι οι γιατροί στον φονικό ιό»
Ο πρόεδρος του ΠΟΕΔΗΝ, Μιχάλης ηαννάκος, 
είπε ότι συνοδικά νοσούν 90 άτομα
Ο πρόεδρος της ΠΟΕΔΗΝ, Μιχάλης Γιαννάκος. 
υπογράμμισε ότι οι γιατροί είναι εκτεθειμένοι 
στον κορονοιό και πρόσθεσε: «Συνολικά τώρα έ
χουμε 90 συναδέλφους που νοσούν. 400 συνά
δελφοι βρίσκονται σε καραντίνα. Νόσησαν και οι 
πρώτοι δύο συνάδελφοι στο Νοσοκομείο ' Σωτη
ρία", ένας γιατρός και μια νοσηλεύτρια στη 2η 
πνευμονολογική κλινική. Η κλινική έχει εκτεθεί και 
συζητάνε πόσοι θα βγουν σε καραντίνα. Στο Μαι
ευτήριο “'Ελενα Βενιζέλου" βρέθηκε γιατρός να 
νοσεί της πέμπτης κλινικής, Συνολικό 11 άτομα 
του ιατρικού προσωπικού οπό την αίθουσα τοκε
τών τέθηκαν σε καραντίνα. Συμπτώματα εμφανί
ζει και άλλη μια γιατρός και έγινε εργαστηριακός 
έλεγχος. Στο Νοσοκομείο “Αγιος Σάββας" νο
σούν οκτώ συνάδελφοι. Υπάρχουν και ευχάριστα 
νέα. Να πω εδώ ότι γύρισαν από τη Ι4ήμερη κα
ραντίνα 20 συνάδελφοι, τους οποίους παρέτεινε 
την καραντίνα η διοικήχρια του νοσοκομείου για 
λόγους ασφαλείας. Ο ΕΟΔΥ λέει για επτά ημέρες 
ή και καθόλου. Το χημειοθεραπευτικό και ακτινο
διαγνωστικό του νοσοκομείου λειτουργούν κανο
νικά με ασφάλεια από την πρώτη στιγμή. Στο νο
σοκομείο Καστοριάς νοσούν τώρα ^συνάδελ
φοι. Συνεχίζονται οι έλεγχοι. Ο κίνδυνος πολλα- 
πλασιάζεται λόγω έλλειψης υλικών. Ειδικά μα

σκών. Τώρα πια ξεφεύγουν περιστατικά κοι νοση
λεύονται σε κλινικές μαζί με άλλους ασθενείς ε
πειδή ο εργαστηριακός έλεγχος είναι πλημμελής 
Οι συνάδελφοι τους φροντίζουν χωρίς να έχουν 
μάσκες. Παράδειγμα στα Αττικό, χθες ασθενής 
που βρέθηκε θετικός στον ιό από τετράκλινο θά
λαμο της παθολογικής ανέβηκε στην κλινική που 
νοσηλεύει περιστατικά κορονοιού. Του είχε γίνει 
εξέταση πριν από 7 ημέρες κατά την εισαγωγή 
και βρέθηκε αρνητικός. Το ίδιο συνέβη και με τον 
δότη οργάνων που κατέληξε στο Αττικό. Εισήχθη 
18/3 και νοσηλευόταν σε τετράκλινο θάλαμο της 
πνευμονολογικής. Του έγινε έλεγχος για τον ιό 
και βγήκε αρνητικός. Διασωληνώθηκε. μπήκε σε 
κοινή Μ ΕΘ με άλλους ασθενείς που δεν έχουν κο- 
ρονοϊό. Για να δοθούν τα όργανά του, όπως ορί
ζει το πρωτόκολλο, έγινε νέα εξέταση και βρέθη
κε θετικός. Εάν δεν ήταν δότης οργάνων, θα είχε 
ταφεί με τη συνήθη διαδικασία. Πολλοί συνάδελ
φοι εκτέθηκαν. Νοσοκομείο Ρίου τώρα. Ασθενής 
νοσηλευόμενος στην αιματολογική κλινική βρέ
θηκε θετικός στον ιό. Εκτέθηκαν όλοι οι συνάδελ
φοι της κλινικής και τώρα δίνουν δείγματα για ερ
γαστηριακό έλεγχο. Πάμε ως πρόβατα στη σφα
γή χωρίς μέσα προστασίας, μάσκες, στολές και 
με πλημμελή εργαστηριακό έλεγχο».
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1  ΑΓΩΝΑΣ ΔΡΟΜΟ ΓΙΑ ΕΝΤΑΤΙΚΕΣ
Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ Σελ.: 8 Ημερομηνία

έκδοσης:
28-03-2020

Επιφάνεια: 945.71 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 6345

Θέματα: ΠΟΕΔΗΝ

ΔΥΝΑΜΙΚΟΤΗΤΑ ΣΥΣΤΗΜΑΤΟΣ ΥΓΕΙΑΣ

870
ΚΛΙΝΕΣ ΜΕΘ ΚΑΙ ΜΑΦ ΣΥΝΟΛΙΚΑ ΣΤΗΝ 
ΕΛΛΑΔΑ (700 ΣΤΟ ΕΣΥ, 34 ΣΕ ΣΤΡΑΤΙΩΤΙΚΑ 
ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΑ, 136 ΣΕ ΙΔΙΩΤΙΚΑ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΑ)

215
ΔΕΣΜΕΥΜΕΝΕΣ ΚΛΙΝΕΣ ΜΕΘ
ΑΠΟΚΛΕΙΣΤΙΚΑ
ΓΙΑ ΤΟΝ ΚΟΡΟ NO ΙΟ

3.100 ΑΠΛΕΣ ΚΛΙΝΕΣ ΕΧΟΥΝ ΑΝΑΠΤΥΧΘΕΙ ΑΠΟΚΛΕΙΣΤΙΚΑ 
ΓΙΑ ΤΟΝ ΚΟΡΟΝΟΪΟ

188 h-H
ΝΟΣΗΛΕΥΟΝΤΑΝ 
ΜΕΧΡΙ ΚΑΙ ΤΗΝ 
ΠΕΜΠΤΗ 26 ΜΑΡΤΙΟΥ 66 ήταν σε ΜΕΘ μέχρι και 

την Παρασκευή 27 του 
μηνάς, εκ των οποίων 
οι 65 διασωληνωμένοι

966 Επιβεβαιωμένα
κρούσματα 28 Θάνατοι

Τα νοσοκομεία 
αποκλειστικά 
για κορονοϊό

Ο
ΣΩΤΗΡΙΑ

Ο
ΠΑΜΜΑΚΑΡΙΣΤΟΣ

Ο
ΝΙΜΤΣ

56 ΚΛΙΝΕΣ 
ΣΕ ΠΤΕΡΥΓΕΣ 

ΤΟΥ ΑΓΙΑ ΒΑΡΒΑΡΑ

ATTICA ΙΔΙΩΤΙΚΟ 
ΘΕΡΑΠΕΥΤΗΡΙΟ 

ΕΛΕΥΣΙΝΑΣ

ΔΙΕΥΡΥΝΕΤΑΙ ΔΙΑΡΚΩΣ Η ΛΙΣΤΑ ΤΩΝ ΠΑΡΑΧΩΡΟΥΜΕΝΩΝ ΜΕΘ ΑΠΟ ΙΔΙΩΤΙΚΕΣ ΚΛΙΝΙΚΕΣ

Αγώναβ δρόμου για Ενταιικέβ
Σ

ε αγώνα δρόμου προκειμέ- 
νου να εξασφαλιστούν όσο 
το δυνατόν περισσότερες 
κλίνες Μονάδων Εντατικής Θερα

πείας (ΜΕΘ), για την αναμενόμενη 
αύξηση των περιστατικών κορονο- 
ϊού τις επόμενες ημέρες αλλά και 
για τυχόν μη αναμενόμενη «εκτί
ναξη» όσων χρειαστούν διασωλή
νωση, έχει αποδυθεί το υπουργείο 
Υγείας.

Μέχρι και χθες οι δεσμευμένες 
μόνο για κορονοϊό ΜΕΘ ανέρχο
νταν σε 215, σύμφωνα με πληρο
φορίες από το υπουργείο Υγείας, 
ενώ συνολικά η δυναμικότητα των 
ελληνικών ΜΕΘ και ΜΑΦ (Μονά
δες Αυξημένης Φροντίδας που 
μετατρέπονται σε ΜΕΘ εάν απαι
τηθεί) είναι 870 κλίνες.

Εξ αυτών, οι 700 είναι του ΕΣΥ, 
οι 34 στρατιωτικών νοσοκομείων 
και 1 36 παραχωρημένες από τα 
ιδιωτικά νοσοκομεία. Σημειώνεται 
ότι πριν από δύο μήνες οι ανοιχτές 
ΜΕΘ σε όλη την Ελλάδα ήταν 545. 
0 αριθμός των ΜΕΘ εξακολουθεί 
να θεωρείται μικρός, καθώς η Ελ-

□ ΜΑΡΙΑ-ΝΙΚΗ ΓΕΩΡΓΑΝΤΑ
mgeorganta@e-typos.com

λάδα είναι από τις χώρες με δια
χρονικά μικρό αριθμό κρεβατιών 
Εντατικής (πρόκειται για μια χρό
νια αδυναμία του ΕΣΥ), ωστόσο ο 
κορονοϊός έχει βγάλει «off» ακόμη 
και ισχυρότερα συστήματα Υγείας, 
με χιλιάδες Εντατικές. Συνεπώς, τα 
περιοριστικά μέτρα είναι ύψιστης 
σημασίας κατά τους ειδικούς, κα
θώς και να είχαμε χιλιάδες ΜΕΘ, 
χωρίς αυτοπεριορισμό και με έκρη
ξη κρουσμάτων δεν θα μπορούσε 
το σύστημα Υγείας να ανταποκριθεί. 
Χαρακτηριστικές είναι οι πληροφο
ρίες από γειτονικές ευρωπαϊκές 
χώρες, που μετά από κορεσμό των 
νοσοκομείων τους μετατρέπουν σε 
Εντατικές και νοσοκομεία συνεδρι- 
ακούς χώρους, γήπεδα κ.ά.

Δωρεές
Σύμφωνα με τους ειδικούς, διευ
ρύνεται διαρκώς η λίστα των πα- 
ραχωρούμενων ΜΕΘ από ιδιωτι
κές κλινικές -ώστε να νοσηλεύουν

ΕΦΗΜΕΡΙΕΣ
Tis επόμενε5 ημέρε5 

αναμένεται να αλλάξει και 
το σύστημα εφημερίες

εκείνες άλλα περιστατικά και να 
παραμένουν διαθέσιμες του Δη
μοσίου για κορονοϊό- ενώ γίνεται 
διαρκής προσπάθεια και ανοίγμα
τος στο ΕΣΥ κρεβατιών που δεν 
είναι εξοπλισμένα. ΓΓ αυτό ολο
ένα και περισσότερες ιδιωτικές 
εταιρίες προβαίνουν σε δωρεές 
σε αναπνευστήρες. Ενδεικτικά 
αναφέρονται η Μότορ Οϊλ και η 
Παπαστράτος.

Παράλληλα, για απλή νοσηλεία 
περιστατικών με κορονοϊό έχουν 
δεσμευτεί τουλάχιστον 3.100 κλί
νες στα νοσοκομεία. Ολόκληρα 
νοσηλευτικά ιδρύματα δέχονται 
κατ’ αποκλειστικότητα κρούσματα 
κορονοϊού και έχουν αδειάσει από 
άλλους ασθενείς.

Πρόκειται για το ΝΙΜΤΣ, την 
«Παμμακάριστο», το ιδιωτικό Attica 
στην Ελευσίνα, το «Σωτηρία», πτέ
ρυγες του «Αγία Βαρβάρα». Στα 
σχέδια του υπουργείου Υγείας εί
ναι και η «εκμετάλλευση» πτερυ- 
γών του «Αμαλία Φλέμινγκ» στα 
Μελίσσια, αλλά σε δεύτερο χρόνο 
και εφόσον απαιτηθεί. Τις επόμενες

ημέρες αναμένεται να αλλάξει και 
το σύστημα εφημερίας.

Η Πανελλήνια Ομοσπονδία Εργα
ζομένων Δημόσιων Νοσοκομείων 
(ΠΟΕΔΗΝ) ισχυρίζεται ότι θα έπρεπε 
να υπάρχουν 3.500 ΜΕΘ στην Ελ
λάδα. «Εκατό κλίνες ΜΕΘ ήταν κλει
στές λόγω έλλειψης προσωπικού, αν 
και πλήρως εξοπλισμένες. Στην Ατ
τική για 6 εκατ. πληθυσμό (σ.α: τον 
οποίο εξυπηρετούν τα νοσηλευτικά 
ιδρύματα της Αττικής) λειτουργού
σαν 224», ανέφερε σε προχθεσινή 
της ανακοίνωση, επισημαίνοντας 
ότι «διαχρονικά υπάρχουν μεγάλες 
ευθύνες για την τραγική έλλειψη 
κλινών ΜΕΘ στο σύστημα».

«Είναι ανάγκη να προμηθευτούμε 
όσους περισσότερους αναπνευστή
ρες μπορούμε, έστω και την ύστα
τη στιγμή!!! Να λειτουργήσουν όσο 
περισσότερες κλίνες ΜΕΘ, κλίνες 
Αυξημένης Φροντίδας και αρνητι
κής πίεσης. Ετσι μόνο αυξάνουμε 
τις πιθανότητες να αντέξει το υγει
ονομικό μας σύστημα την κρίση», 
προσθέτει με ανακοίνωσή της η 
ΠΟΕΔΗΝ. ■
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1  Αισχροκέρδεια χωρίς όριο και στα νοσοκομεία.
Μάσκες με 21 €

Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ Σελ.: 1,18 Ημερομηνία
έκδοσης:

28-03-2020

Επιφάνεια: 1029.0 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 8215

Θέματα: ΠΟΕΔΗΝ

Αισχροκέρδεια 
χωρΐε όριο και 

στα νοσοκομεία. 
Μάσκεε με 21 €
Σταθερός (ευτυχώς) ο αριθμός 

των κρουσμάτων στη χώρα
Πληθαίνουν οι φω
νές ίων στελεχών 
της Υγείας που ανα
φέρουν σοβαρά κε
νά στα μέτρα ασφα
λείας. Που πάνε όλες 
οι δωρεές; ■ -18
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1  Αισχροκέρδεια χωρίς όριο και στα νοσοκομεία. Μάσκες με 21 €
Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ Σελ.: 1,18 Ημερομηνία

έκδοσης:
28-03-2020

w ■w

Μάσκεβ των 
0,40 € its 

πούλησαν 
21 ευρώ!

* Πάρτι αισχροκέρδειαβ με θύμα 
τα νοσοκομεία! Στη Ζάκυνθο 120 
τεμάχια κοστολογήθηκαν 3.124 €

Υγειονομική υπάλληλος νοσοκομείου με μάσκα υψηλής προστασίας. Αριστερά: Το έγγραφο για την 
προμήθεια μασκών από το Νοσοκομείο Ζακύνθου

Ρεπορτάζ
Ρίτα ΜεΑά
rmela@dimokratianews.gr

Π
άρτι αισχρο
κέρδειας κά
νουν κάποιοι 
επιχειρηματί
ες που προμη
θεύουν τα νοσοκομεία με 
μάσκες και αναλώσιμα υλι

κά για την προστασία των 
γιατρών και των νοσηλευ
τών, οι οποίοι καλούνται 
να πολεμήσουν τον κορο- 
νοϊό. Μόνο το Νοσοκομείο 
της Ζακύνθου, που έκανε 
παραγγελία από έναν προ
μηθευτή 120 τεμάχια μά
σκες υψηλής προστασίας 
με απευθείας ανάθεση, τις 
χρεώθηκε προς 21 ευρώ τη 
μία και θα πληρώσει 2.520 
ευρώ, ποσό που φτάνει τα 
3.124 ευρώ με τον ΦΠΑ, 
όπως αποκαλύπτει έγγρα
φο με ημερομηνία 6 Μαρ
τίου 2020!

Τα παραπάνω αποκα
λύπτει σε ανακοίνωσή της 
η Πανελλήνια Ομοσπονδία 
Εργαζομένων Δημόσιων 
Νοσοκομείων (ΠΟΕΔΗΝ), 
η οποία καταγγέλλει ότι

τα νοσοκομεία που προ
μηθεύονταν μάσκες υψη
λής προστασίας από 0,40 
ως 0,80 λεπτά του ευρώ 
τις αγοράζουν τώρα προς 
21 ευρώ, δηλαδή 52 φορές 
ακριβότερα (5.000% πάνω)!

«Χαρακτηριστικό πα
ράδειγμα το Νοσοκομείο 
Ζακύνθου, που προμη
θεύτηκε μάσκες υψηλές 
προστασίας προς 21 ευρώ 
τη μία, από 0,40 λεπτά του 
ευρώ που πωλούνταν πριν 
από τρεις μήνες» αναφέρει 
χαρακτηριστικά η ανακοί
νωση.

Μεγάλεβ ελλείψετε
Σύμφωνα με την ΠΟΕΔΗΝ, 
τα νοσοκομεία αντιμετω
πίζουν μεγάλα προβλήμα
τα με το υγειονομικό υλι
κό. Υπάρχουν μεγάλες ελ
λείψεις σε μάσκες, γάντια, 
προστατευτικές στολές, γι’ 
αυτό σε πολλές περιπτώ
σεις οι εργαζόμενοι ράβουν 
μόνοι τους μάσκες και στο
λές προστασίας, ενώ μεγά
λη έλλειψη υπάρχει και στα 
γάντια.

Συχνά οι νοσηλευτές 
και οι γιατροί είναι ανα

γκασμένοι να φροντίζουν 
τους ασθενείς με κορονοϊό 
χωρίς μάσκες υψηλής προ
στασίας. Ετσι, το προσωπι
κό αναγκάζεται να μπαίνει 
σε θαλάμους περιστατικών 
με τον ιό φορώντας απλές 
μάσκες, που και αυτές εί
ναι πια είδος πολτπελείας.

«Οι εργαζόμενοι κινη

τοποιούν τα ραφεία και ευ
αισθητοποιούν τις τοπικές 
βιοτεχνίες ραπτικής να ρά
βουν μάσκες, στολές προ
στασίας (Ξάνθη, Δρομο- 
καΐτειο κ.ά.). Σχεδόν όλα 
τα νοσοκομεία πια ετοιμά
ζονται να ράψουν μάσκες. 
Στο Νοσοκομείο Καρδί
τσας αποφάσισαν οι ερ

γαζόμενοι να διαθέσουν 
5.000 ευρώ από το ταμείο 
του συλλόγου και αγόρα
σαν μάσκες για τη προστα
σία των εργαζομένων» ανα
φέρει η ΠΟΕΔΗΝ, που ζη
τά να επέμβει εισαγγελέ
ας «και για να σταματήσει 
η αισχροκέρδεια θα πρέπει 
να επιταχθούν».

Παρέμβαση
Αυγέρηγιατο
Παπανικολάου
ΔΥΝΑΜΙΚΗ παρέμβαση από 
τη θεοδώρα Αυγέρη (φω- 
τό), βουλευτή του ΣΥΡΙΖΑ, 
η οποία κατέθεσε ερώτηση 
στους αρμόδιους υπουργούς 
για τα προβλήματα που αντι
μετωπίζει το Νοσοκομείο 
«Παπανικολάου» και μάλι
στα είχε ακουστεί και «κραυ
γή αγωνίας» των γιατρών.

Η βουλευτής του ΣΥΡΙ- 
ΖΑ τονίζει: «Στην Ιρλανδία η 
κυβέρνηση ανακοίνωσε ότι 
εντάσσει τις ιδιωτικές κλι
νικές στο δημόσιο σύστημα 
της χώρας για όσο διαρκέσει 
η κρίση πανδημίας. Περί τα 
2.000 κρεβάτια, εννέα εργα
στήρια και χιλιάδες προσω
πικού εγγράφονται στο δη
μόσιο σύστημα, όπως ανα
κοίνωσε ο Ιρλανδός πρωθυ
πουργός.

Στην Ελλάδα η κυβέρνη
ση μοιράζει χρήμα στις ιδι
ωτικές κλινικές και χειρο
κρότημα στα δημόσια νο
σοκομεία. Απ’ όλη τη χώρα 
ακούγονται ολοένα και πε

ρισσότερες κραυγές αγωνί
ας. Στη Β’ ΜΕΘ του Νοσο
κομείου Παπανικολάου της 
Θεσσαλονίκης ο διευθυντής 
και το προσωπικό μιλούν για 
δραμαπκή κατάσταση, εξαι- 
τίας των σοβαρών ελλείψεων 
σε μέσα προστασίας, ακόμη 
και μάσκες. Και κάνουν έκ
κληση προς όποιον μπορεί 
να βοηθήσει.

Τα ωραία μεγάλα λόγια 
δεν αρκούν. Ας αφήσουν 
οι κυβερνώντες τις ιδεολη
ψίες τους κι ας στηρίξουν 
ουσιαστικά το ΕΣΥ. Δεν αρ
κεί να ντύσουμε -όπως λέ
νε κάποιοι- την Ελλάδα στα 
γαλανόλευκα για να υπάρ
χει εθνική ομοψυχία. Αυτή 
τη δύσκολη ώρα χρειάζεται 
να ντύσουμε και να θωρα
κίσουμε γιατρούς και νοση
λευτές με στολές, μάσκες και 
ό,τι άλλο ειδικό μέσο προ
στασίας χρειάζονται επει
γόντως, για να δώσουν τον 
αγώνα σης ΜΕΘ, να κρατη
θεί το ηθικό όλων ψηλά, να 
σωθούν ζωές».

Απίστευτο! Περνούν μια ολόκληρη βάρδια με την ίδια μάσκα στο Ρΐο
ΧΟΡΕ όπλα φαίνεται πως πολεμούν την απει
λή του κορονοϊού οι εργαζόμενοι στο Νοσοκο
μεία του Ρίου, διατρέχοντας μεγάλο κίνδυνο να 
νοσήσουν και οι ίδιοι, όπως καταγγέλλει ο πρόε
δρος της Ενωσης Νοσοκομειακών Γιατρών Αχα- 
ΐας Δημήτρης Ζιαζιάς. Το ιατρικό και νοσηλευυ- 
κό προσωπικό του νοσοκομείου αναγκάζεται να 
χρησιμοποιεί την ίδια μάσκα σε όλη τη διάρκεια 
της βάρδιάς του, η οποία ξεπερνά το προβλεπό- 
μενο ωράριο, λόγω των έκτακτων συνθηκών που 
έχουν διαμορφωθεί εξαιτίας της εξάπλωσης της 
πανδημίας στη χώρα μας.

Η έλλειψη του κατάλληλου εξοπλισμού αφή
νει έκθετους γιατρούς και νοσηλευτές στον κο-

Παρά τα εννέα κρούσματα, 
δεν έχει ιδρώσει κανένα αυτί

ρονοϊό, καθώς έρχονται σε καθημερινή επαφή με 
ασθενείς που νοσούν από αυτόν. Υπενθυμίζεται 
πως την Τετάρτη έγινε γνωστό πως εννέα μέλη 
του ιατρονοσηλευηκού προσωπικού του Νοσο
κομείου του Ρίου βρέθηκαν θεπκοί στον κορο- 
νοϊό και παραμένουν σε κατ’ οίκον περιορισμό. 
Τότε ήταν που ο κ. Ζιαζιάς κατήγγειλε πρώτη φο
ρά τις βασικές ελλείψεις στο προστατευυκό υλι
κό που υπάρχουν στο νοσοκομείο, ωστόσο φαί
νεται πως κανένας από τους ιθύνοντες δεν τον

άκουσε, γι’ αυτόν τον λόγο επανήλθε και πάλι με 
την ίδια καταγγελία.

0 πρόεδρος της Ενωσης Νοσοκομειακών Για
τρών Αχαΐας αναφέρθηκε και στο ζήτημα των χι
λιάδων προσληψεων ιατρικού και νοσηλευτικού 
προσωπικού στα νοσηλευτικά ιδρύματα της χώ
ρας, που είχε εξαγγείλει η κυβέρνηση.

Οπως επισήμανε στην ιστοσελίδα 
PatrasTimes.gr, σε αντίθεση με τις εξαγγελίες 
που είχαν γίνει και ανέφεραν -μεταξύ άλλων- 
ότι οι ιατροί και οι νοσηλευτές θα κατανεμη- 
θούν στα ιδρύματα της χώρας, στο Νοσοκομεία 
του Ρίου έχει τοποθετηθεί μόλις... ένας επικου
ρικός γιατρός!
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1  ΠΟΕΔΗΝ: Αγοράζουν μάσκες 52 φορές πιο ακριβά τα
νοσοκομεία

Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΙΑ ΤΗΣ ΛΑΡΙΣΑΣ Σελ.: 11 Ημερομηνία
έκδοσης:

28-03-2020

Επιφάνεια: 138.38 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΠΟΕΔΗΝ

ΠΟΕΔΗΝ: Αγοράζουν 
μάσκες 52 φορές πιο 
ακριβά τα νοσοκομεία
Ζηχά να παρέμβει άμεσα το Υπ. Υγείας και ο Εισαγγελέας

ΑΘΗΝΑ
Αισχροκέρδεια ous μάσκεε υψηήήε npocnaoias ήόγω κορονοϊού κα- 
ταγγέιΊτΙει για drlrin μια φορά η Πανεήήήνια Ομοσπονδία Εργαζομένων 
στα Δημόσια Νοσοκομεία (ΠΟΕΔΗΝ). Αναφέρει ότι «τα νοσοκομεία 
προμηθεύονταν as μάσκεε υψηάήε προστασίαε από 0,40 έακ 0,80 ήε- 
πτά του ευρώ και τώρα us αγοράζουν 21 ευρώ. 5.000% (52 φορέε 
πάνω)». Χαρακτηριστικό παράδειγμα αναφέρει η Ομοσπονδία, το Νο
σοκομείο Ζακύνθου που «προμηθεύτηκε μάσκε5 υψηήήε προστασίας 
npos 21 ευρώ τη μία από 0,40 λεπτά του ευρώ που πωδούνταν πριν 
τρεΐ5 μήνεε». Η ΠΟΕΔΗΝ ζητά να παρέμβει άμεσα το Υπουργείο Υγείαε, 
το Υπουργείο Ανάπτυξης και ο Εισαγγεήέαε για «να σταματήσει αυτή 
η αισχροκέρδεια». Η Ομοσπονδία αναφέρει επίσης ότι «υπάρχουν με- 
γάήες εήδείψεις σε μάσκες, γάντια, προστατευτικές στοήές» στα νοσο
κομεία και οι εργαζόμενοι, όπως τονίζει, «κινητοποιούν τα ραφεία και 
ευαισθητοποιούν us τοπικές βιοτεχνίες ραπτικής να ράβουν μάσκες, 
στοέΐές προστασίας, αάίίά κανείς δεν ξέρει όμως εάν το εν ήόγω υλικό 
καδύπτει xis προδιαγραφές ασφαήείας». Η ΠΟΕΔΗΝ ζητά άμεσα να 
προμηθευτούν τα νοσοκομεία υγειονομικό υλικό ειδικά μάσκες και 
στοδές υψηδής προστασίας «που είναι είδη ποδυτεδείας πια στα νο
σοκομεία. Για να σταματήσει η αισχροκέρδεια θα πρέπει να επιταχ- 
θούν».
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1  ΠΟΕΔΗΝ: ΜΕΘ ΚΑΙ ΑΝΑΠΝΕΥΣΤΗΡΕΣ
Πηγή: ΓΝΩΜΗ ΤΗΣ ΠΑΤΡΑΣ Σελ.: 3 Ημερομηνία

έκδοσης:
28-03-2020

Επιφάνεια: 50.87 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΠΟΕΔΗΝ

ΠΟΕΔΗΝ: ΜΕΘ 
ΚΑΙ ΑΝΑΠΝΕΥΣΤΗΡΕΣ
Το Εθνικό Σύστημα Υγείας αυ
ξάνει τις πιθανότητες να αντέ- 
ξει για να αντιμετωπίσει την 
πανδημία του κορωνόίού μόνο 
εάν άμεσα προχωρήσει η ενί
σχυσή του με κλίνες Μονά
δων Εντατικής Θεραπείας 
(ΜΕΘ). με κλίνες Αυξημένης 
Φροντίδας και αρνητικής πίε
σης και με την προμήθεια όσων 
περισσότερων αναπνευστή
ρων γίνεται, υπογραμμίζει η 
Πανελλήνια Ομοσπονδία Ερ
γαζομένων στα Δημόσια Νο
σοκομεία (ΠΟΕΔΗΝ). 
Παράλληλα θεωρεί ότι πρέπει 
να γίνει επίταξη των ιδιωτικών 
κλινών ΜΕΘ και τη διαχείριση 
τους να έχει το ΕΚΑΒ, διότι «το 
κόστος ενοικίασης ιδιωτικών 
κλινών ΜΕΘ είναι δυσβάστα
κτο για το Δημόσιο».
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1  «Εκτεθειμένοι οι γιατροί στον φονικό ιό»
Πηγή: ΦΩΣ Σελ.: 4 Ημερομηνία

έκδοσης:
28-03-2020

Επιφάνεια: 109.76 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 4600

Θέματα: ΠΟΕΔΗΝ

«Εκτεθειμένοι οι γιατροί στον φονικό ιό»
Ο πρόεδρος του ΠΟΕΔΗΝ, Μιχάλης ηαννάκος, 
είπε ότι συνοδικά νοσούν 90 άτομα
Ο πρόεδρος της ΠΟΕΔΗΝ, Μιχάλης Γιαννάκος. 
υπογράμμισε ότι οι γιατροί είναι εκτεθειμένοι 
στον κορονοιό και πρόσθεσε: «Συνολικά τώρα έ
χουμε 90 συναδέλφους που νοσούν. 400 συνά
δελφοι βρίσκονται σε καραντίνα. Νόσησαν και οι 
πρώτοι δύο συνάδελφοι στο Νοσοκομείο ' Σωτη
ρία", ένας γιατρός και μια νοσηλεύτρια στη 2η 
πνευμονολογική κλινική. Η κλινική έχει εκτεθεί και 
συζητάνε πόσοι θα βγουν σε καραντίνα. Στο Μαι
ευτήριο “'Ελενα Βενιζέλου" βρέθηκε γιατρός να 
νοσεί της πέμπτης κλινικής, Συνολικό 11 άτομα 
του ιατρικού προσωπικού από την αίθουσα τοκε
τών τέθηκαν σε καραντίνα. Συμπτώματα εμφανί
ζει και άλλη μια γιατρός και έγινε εργαστηριακός 
έλεγχος. Στο Νοσοκομείο “Αγιος Σάββας" νο
σούν οκτώ συνάδελφοι. Υπάρχουν και ευχάριστα 
νέα. Να πω εδώ ότι γύρισαν από τη Ι4ήμερη κα
ραντίνα 20 συνάδελφοι, τους οποίους παρέτεινε 
την καραντίνα η διοικήτρια του νοσοκομείου για 
λόγους ασφαλείας. Ο ΕΟΔΥ λέει για επτά ημέρες 
ή και καθόλου. Το χημειοθεραπευτικό και ακτινο
διαγνωστικό του νοσοκομείου λειτουργούν κανο
νικά με ασφάλεια από την πρώτη στιγμή. Στο νο
σοκομείο Καστοριάς νοσούν τώρα 12 συνάδελ
φοι. Συνεχίζονται οι έλεγχοι. Ο κίνδυνος πολλα- 
πλασιάζεται λόγω έλλειψης υλικών. Ειδικά μα

σκών. Τώρα πια ξεφεύγουν περιστατικά και νοση
λεύονται σε κλινικές μαζί με άλλους ασθενείς ε
πειδή ο εργαστηριακός έλεγχος είναι πλημμελής 
Οι συνάδελφοι τους φροντίζουν χωρίς να έχουν 
μάσκες. Παράδειγμα στο Αττικό, χθες ασθενής 
που βρέθηκε θετικός στον ιό από τετράκλινο θά
λαμο της παθολογικής ανέβηκε στην κλινική που 
νοσηλεύει περιστατικά κορονοιού. Του είχε γίνει 
εξέταση πριν από 7 ημέρες κατά την εισαγωγή 
και βρέθηκε αρνητικός. Το ίδιο συνέβη και με τον 
δότη οργάνων που κατέληξε στο Αττικό. Εισήχθη 
18/3 και νοσηλευόταν σε τετράκλινο θάλομο της 
πνευμονολογικής. Του έγινε έλεγχος για τον ιό 
και βγήκε αρνητικός. Διασωληνώθηκε. μπήκε σε 
κοινή Μ Εθ με άλλους ασθενείς που δεν έχουν κο- 
ρονοϊό. Για να δοθούν τα όργανά του, όπως ορί
ζει το πρωτόκολλο, έγινε νέα εξέταση και βρέθη
κε θετικός. Εάν δεν ήταν δότης οργάνων, θα είχε 
ταφεί με τη συνήθη διαδικασία. Πολλοί συνάδελ
φοι εκτέθηκαν. Νοσοκομείο Ρίου τώρα. Ασθενής 
νοσηλευόμενος στην αιματολογική κλινική βρέ
θηκε θετικός στον ιό. Εκτέθηκον όλοι οι συνάδελ
φοι της κλινικής και τώρα δίνουν δείγματα για ερ
γαστηριακό έλεγχο. Πάμε ως πρόβατα στη σφα
γή χωρίς μέσα προστασίας, μάσκες, στολές και 
με πλημμελή εργαστηριακό έλεγχο».
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1  Ο χάρτης των Μονάδων Εντατικής Θεραπείας στη
Θεσσαλονίκη

Πηγή: ΜΑΚΕΔΟΝΙΑ ΤΗΣ
ΚΥΡΙΑΚΗΣ

Σελ.: 16-17 Ημερομηνία
έκδοσης:

29-03-2020

Επιφάνεια: 1653.53 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 1200

Θέματα: ΠΟΕΔΗΝ

Η ΜΑΧΗ ΜΕ ΤΟΝ ΚΟΡΟΝΟΪΟ
Για επάρκεια κλινών στη Βόρεια Ελλάδα κάνουν λόγο οι υπεύθυνοι και συμπληρώνουν πως συνεχώς 
προστίθενται νέα κρεβάτια - Ελλείψεις σε γάντια, μάσκες και στολές καταγγέλλουν οι εργαζόμενοι

Του Βαγγέλη Στολάκη

Ο χάρτης των Μονάδων Εντατικής 
Θεραπείας στη Θεσσαλονίκη

Ι
κανοποιητικός είναι ο αριθμός των δι
αθέσιμων κλινών στις Μονάδες Εντα
τικής Θεραπείας των νοσοκομείων της 
Θεσσαλονίκης, καθώς σύμφωνα με εκτι

μήσεις από τα στοιχεία που παραχώρησαν 
στη «ΜτΚ» εκπρόσωποι των εργαζομένων 
ξεπερνούν τις ιοο και αναμένεται προ
σεχώς να λειτουργήσουν επιπλέον. Είναι 
χαρακτηριστικό πως τα στελέχη διοικήσε
ων νοσοκομείων στην Βόρεια Ελλάδα εμ
φανίζονται αισιόδοξα και δηλώνουν πως 
σε ολόκληρη την Βόρεια Ελλάδα υπάρχει 
επαρκής αριθμός κλινών να εξυπηρετή
σουν τα βαριάς μορφής περιστατικά κορο- 
νοϊού που τυχόν εκδηλωθούν στην περιο
χή. Ο αριθμός των διαθέσιμων κλινών σε 
ΜΕΘ μάλιστα, δεν είναι σταθερός καθώς 
καθημερινά προστίθενται νέα κρεβάτια 
με τους υπεύθυνους να κάνουν λόγο για 
«δυναμική διαδικασία προετοιμασίας του 
συστήματος». Στον αντίποδα, διαφορετι
κή είναι η εικόνα σε ό,τι αφορά τα υλικά 
όπως γάντια, μάσκες και στολές τα οποία 
είναι οε έλλειψη και δίδονται στο νοση
λευτικό προσωπικό με το σταγονόμετρο. 
Είναι χαρακτηριστικό πως σε νοσοκομείο 
της πόλης χειρουργός θέλησε να κάνει το 
τεστ του κορονοϊού και δεν υπήρχε ούτε 
ένα διαθέσιμο.

Όπως αναφέρει στη «ΜτΚ» ο πρόεδρος 
της Πανελλήνιας Ομοσπονδίας Εργαζομέ
νων Δημοσίων Νοσοκομείων (ΠΟΕΔΗΝ) 
Μιχάλης Γιαννακός «είναι μεγάλη ανάγκη 
να ενίσχυθεί το Εθνικό Σύστημα Υγείας με 
κλίνες ΜΕΘ για την αντιμετώπιση της παν
δημίας». Σύμφωνα με έρευνα που πραγ
ματοποίησε η Ομοσπονδία τον Νοέμβριο 
του 20ig στην χώρα μας λειτουργούσαν 557 
κλίνες σε Μονάδες Εντατικής Θεραπείας

Υποχρεωτική 
η καραντίνα 
14 ημερών
Σύμφωνα με τους ειδικούς 
προκειμένου να περιοριστεί η 
διασπορά του κορονοϊού πρέπει 
να «μείνουμε σπίτι» και όσοι 
κυκλοφορούν θα πρέπει να τηρούν 
αποστάσεις μέχρι και δυο μέτρα.
Σε καραντίνα δυο εβδομάδων 
μπαίνουν όλοι όσοι έρχονται από 
το εξωτερικό ή έχουν έρθει σε 
επαφή με άτομα που νοσούν.
Γιατί όμως απαιτούνται 14 μέρες;
«Το διεθνές στάνταρ αναφέρει 
πως χρειάζονται 14 μέρες 
προκειμένου'κάποιος να πάφει 
να είναι μεταδοτικός» σχολιάζει 
ο Κοσμήτορας της Σχολής 
Επιστημών Υγείας, Θόδωρος 
Δαρδαβέσης.

(ΜΕΘ), αντί για 3-500 όπως θα έπρεπε, 
σύμφωνα με την ΠΟΕΔΗΝ. Την ίδια ώρα, 
η Ομοσπονδία σε ανακοίνωσή της σημει
ώνει πως «το κόστος ενοικίασης ιδιωτι
κών κλινών ΜΕΘ είναι δυσβάστακτο για 
το δημόσιο. Θεωρούμε ότι πρέπει να γίνει 
επίταξη των ιδιωτικών κλινών ΜΕΘ και 
την διαχείριση να την έχει το ΕΚΑΒ». Ο κ. 
Γιαννακός πάντως εκτιμά πως όταν ανα
πτυχθούν πλήρως οι κλίνες αυτές θα αριθ
μούν τις 650-680, πανελλαδικά. «Πλην 
του ιδιωτικού τομέα στην πλήρη ανάπτυξη 
θα είμαστε σε 68ο κλίνες, οι οποίες όμως 
δεν είναι αποκλειστικά ΜΕΘ αλλά και σε 
Μονάδες Αυξημένης Φροντίδας (ΜΑΦ)», 
υποστηρίζει ο κ. Γιαννακός.

Σε ό,τι αφορά τη Θεσσαλονίκη και την 
ευρύτερη περιοχή της Κεντρικής Μα
κεδονίας, σύμφωνα με τον κ. Γιαννακό 
υπάρχουν οι έξης κλίνες σε ΜΕΘ; στο 
«Ιπποκράτειο» υπάρχουν 8 ανοικτές και 
δυο κλειστές, στον «Άγιο Δημήτριο» λει
τουργούν 8 κλίνες, στον «Άγιο Παύλο» λει
τουργούν 8 κλίνες, στο «Παπαγεωργίου» 
λειτουργούν 12 κλίνες και 8 παραμένουν 
κλειστές, στο «Παπανικολάου» λειτουρ
γούν 22 κλίνες ΜΕΘ και 8 παραμένουν 
κλειστές, στο «Γ. Γεννηματάς» λειτουργούν 
ίο κλίνες, στο «ΑΧΕΠΑ» λειτουργούν 14 
κλίνες και αναμένεται τις επόμενες ημέρες 
να τεθούν σε λειτουργία άλλες 17. Επίσης, 
όπως αποκαλύπτει ο κ. Γιαννακός στο Νο
σοκομείο Κατερίνης λειτουργούν 4 κλίνες 
ΜΕΘ, στο Νοσοκομείο Έδεσσας λειτουρ
γούν 3 κλίνες, στο Νοσοκομείο Γιαννιτσών 
6 κλίνες, στο Νοσοκομείο Σερρών λειτουρ
γούν 6 κλίνες, στην Βέροια λειτουργούν 
3 κλίνες, το Κιλκίς δεν έχει καμία κλίνη 
σε ΜΕΘ, ενώ στο Γενικό Στρατιωτικό Νο
σοκομείο «424», σύμφωνα με τα στοιχεία 
της ΠΟΕΔΗΝ λειτουργούν 6 κλίνες ΜΕΘ 
και 4 παραμένουν κλειστές. «Σε όλες τις 
μονάδες δεν μπορούν να μπουν περιστα
τικά που αφορούν κορονοϊό. Πρέπει να 
μας πει η κυβέρνηση ποιες θα είναι. Δεν 
μπορείς σε έναν θάλαμο να φιλοξενήσεις 
μεικτά περιστατικά. Μπορεί σε έναν θά
λαμο να υπάρχουν δυο άλλα περιστατικά 
και να υπάρχει ένα διαθέσιμο κρεβάτι το 
οποίο όμως δεν μπορεί να χρησιμοποιηθεί 
για περιστατικό κορονοϊού», υποστηρίζει 
ο κ. Γιαννακός. «Ένα δωμάτιο αρνητικής 
πίεσης δεν μπορεί να θεωρηθεί ΜΕΘ αν 
βάλεις έναν αναπνευστήρα. Βέβαια κάτι 
είναι κι αυτό» σχολιάζει ο πρόεδρος της 
ΠΟΕΔΗΝ. Από την πλευρά του, ο κυβερ
νητικός εκπρόσωπος Στέλιος Πέτσας την 
προηγούμενη Πέμπτη ανακοίνωσε πως 
τα διαθέσιμα κρεβάτια ΜΕΘ ανέρχονταν 
σε 813, εκ των οποίων ιι8 είναι ιδιωτικές, 
οι κλίνες για απλή νοσηλεία είναι 2.158.

Στο μεταξύ, νέα Μονάδα Εντατικής Θε
ραπείας διαθέτει το νοσοκομείο ΑΧΕΠΑ. 
Την έναρξη της λειτουργίας ανακοίνωσε

την προηγούμενη Παρασκευή ο υπουργός 
Υγείας, Βασίλης Κικίλιας που επισκέφτη- 
κε το νοσοκομείο. Όπως είπε ο κ. Κικίλιας 
οι 17 νέες κλίνες ΜΕΘ θα είναι έτοιμες να 
λειτουργήσουν από αύριο Δευτέρα και να 
δεχτούν ασθενείς με COVID-19, εφόσον 
υπάρξουν κρούσματα που θα χρειαστούν 
εντατική θεραπεία. «Ήρθα στη Θεσσαλο
νίκη για να δω από κοντά τα νοσοκομεία 
μας και αυτή τη συγκλονιστική προσπάθεια 
που κάνουν γιατροί, νοσηλευτές, ιατρικό 
προσωπικό, διοικητικό προσωπικό. Είμαι 
πολύ περήφανος για όλους τους. Είναι μία 
πρωτόγνωρη κατάσταση μιας πανδημίας, 
που προφανώς δεν φανταζόταν κανείς ότι 
θα τύχει στη γενιά μας. Ζητάω από όλους 
προσοχή και φροντίδα για τις ευάλωτες ομά
δες, να τηρούμε τα μέτρα και να δώσουμε 
τη δυνατότητα σε αυτούς τους ανθρώπους 
που η δουλειά που κάνουν είναι συγκλονι
στική, είναι ηρωική να μπορέσουν να την 
φέρουν εις πέρας μέχρι τέλους» σχολίασε ο 
υπουργός. Η νέα ΜΕΘ βρίσκεται στο νέο

κτίριο Διοίκησης, χειρουργείων και πλυντη
ρίων του νοσοκομείου.

Καθημερινά μακραίνει η λίστα
Πάντως, αρμόδιοι παράγοντες του 

υπουργείου Υγείας σημειώνουν στη «ΜτΚ» 
πως κανείς δεν μπορεί να δώσει στην δη
μοσιότητα ακριβή αριθμό κλινών σε Μο
νάδες Εντατικής Θεραπείας και αυτό γιατί, 
όπως εξηγούσαν χαρακτηριστικά, «καθη
μερινά εντάσσονται νέες κλίνες και ανα
πτύσσονται νέες ΜΕΘ προκειμένου να 
είμαστε έτοιμοι εάν χρειάζεται να νοση
λευτούν ασθενείς με COVID-19». Εκείνο 
το οποίο ανέφεραν στη «ΜτΚ» οι ίδιοι υπη
ρεσιακοί παράγοντες είναι πως «υπάρχει 
ικανός αριθμός κλινών σε ολόκληρη την 
Βόρεια Ελλάδα και θα αντιμετωπιστούν 
όλες οι ανάγκες που θα προκόψουν». Σύμ
φωνα μάλιστα με πληροφορίες σε επίπεδο 
Βόρειας Ελλάδας το τελευταίο διάστημα 
διαπιστώνεται ανάπτυξη κλινών ΜΕΘ κα
τά 30%. «Τα στοιχεία μεταβάλλονται ου

φ) Η νέα ΜΕ© του ΑΧΕΠΑ με 17 κλίνες.
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νεχώς» τόνιζε χαρακτηριστικά διοικητής 
νοσοκομείου της Θεσσαλονίκης.

Ελλείψεις σε υλικά
Εκείνο που προβληματίζει ωστόσο τους 

υγειονομικούς και τους εργαζόμενους στα 
δημόσια νοσοκομεία είναι η επάρκεια σε 
αναλώσιμα, γάντια, αναπνευστήρες, μά
σκες και ειδικές στολές που πρέπει να φο
ρούν οι νοσηλευτές για να αντιμετωπίσουν 
περιστατικά ασθενών που έχουν νοσήσει 
από κορονοϊό.

Σύμφωνα με στοιχεία της ΠΟΕΔΗΝ η 
Ελλάδα διαθέτει συνολικά 1.700 αναπνευ
στήρες για συνολικά 640 υγειονομικές μο
νάδες σε όλη την Ελλάδα. «Βάσει του συ
στήματος αποθεμάτων έχουμε ι.οοο.οοο 
απλές μάσκες για ιοο.οοο υγειονομικούς. 
Οι μάσκες υψηλής προστασίας για όλη την 
χώρα είναι 40.000, δηλαδή ούτε μισή δεν 
φτάνει στον καθένα, ενώ οι στολές υψηλής 
προστασίας για κορονοϊό είναι 25.000» 
εξηγεί ο κ. Γιαννακός. «Η εγκύκλιος του 
ΕΟΔΥ δηλαδή να μην χρησιμοποιούμε γά
ντια είναι σαν να μας στέλνει ως πρόβα
τα επί σφαγή» καταλήγει ο κ. Γιαννακός.

«Δεν είχαμε τεστ κορονοϊού»
Όπως αναφέρει από την πλευρά του, 

ο Χαράλαμπος Κοροξένος, πρόεδρος του 
Σωματείου Εργαζομένων στο νοσοκομείο 
«ΑΧΕΠΑ», που έχει οριστεί ως νοσοκομείο 
αναφοράς για τον κορονοϊό στη Θεσσαλονί
κη , ακόμα και εκεί τα υλικά είναι μετρημέ
να. «Τις μάσκες και τα γάντια στις Μονάδες 
Εντατικής Θεραπείας τις μετράμε. Ενεργο
ποιούμε μονάδες και κλίνες αλλά δεν έχουμε

προσωπικό. Μέχρι στιγμής τα πάμε καλά. 
Έχει επιστρατευτεί όλο το προσωπικό του 
νοσοκομείου» υποστηρίζει. Είμαστε όμως 
στα όριά μας. εάν μπουν τρία κρούσματα 
το διαθέσιμο υλικό δεν θα είναι αρκετό» ση
μειώνει. Περιγράφει μάλιστα στη «ΜτΚ» 
περιστατικό κατά το οποίο την περασμέ
νη Πέμπτη ειδικευόμενος χειρουργός που 
ήταν εξαντλημένος ζήτησε να του κάνουμε 
το τεστ για τον κορονοϊό και δεν είχαμε δι
αθέσιμο. «Ζητήσαμε από άλλο νοσοκομείο 
της Θεσσαλονίκης και αρνήθηκαν να μας 
δώσουν γιατί και εκεί τα αποθέματα είναι 
μετρημένα στα δάχτυλα. Ο συνάδελφος θα 
αναγκαστεί να κάνει το τεστ σε ιδιώτη για 
να διαπιστωθεί εάν νοσεί από COVID-19 ή 
όχι» υποστηρίζει ο κ. Κοροξένος.

Στελέχη διοικήσεων νοσοκομείων της 
πόλης παραδέχονται ότι τα υλικά δίνονται 
στο προσωπικό με φειδώ. «Πάμε μέρα με 
την μέρα, καθώς δεν γνωρίζουμε και εμείς 
πόσα θα μας στείλουν» υποστηρίζει χαρα
κτηριστικά διοικητής νοσοκομείου, που 
θέλησε να διατηρήσει την ανωνυμία του.

«Τα υλικά που υπάρχουν διαθέσιμα δεν 
προστατεύουν από κορονοϊό. Οι μάσκες 
που ήρθαν από την Κίνα είναι απλές και 
όχι ενισχυμένες. Στις περιπτώσεις του συ
γκεκριμένου ιού χρειαζόμαστε συγκεκρι
μένα υλικά. Τα αποθέματα έχουν τελειώ
σει επειδή στην αρχή όλα τα περιστατι
κά αντιμετωπίζονταν ως ύποπτα» λέει ο 
πρόεδρος των εργαζομένων στο νοσοκο
μείο «Παπαγεωργίου», Παναγιώτης Του- 
χτίδης. Αναφορικά με τις κλίνες στις Μο
νάδες Εντατικής Θεραπείας, σημειώνει 
ότι «αν χρειαστεί θα αξιοποιηθούν όλες

οι εξοπλισμένες κλίνες ακόμα κι αν γίνει 
με οριακή στελέχωση ποσοτικά και ποιο
τικά» σημειώνει.

Σε αναζήτηση αναπνευστήρων
Όπως δηλώνουν στη «ΜτΚ» εκπρόσωποι 

γιατρών και νοσηλευτών το σημαντικό εί
ναι να υπάρχει επάρκεια σε αναπνευστήρες 
καθώς ο κορονοϊός τις περισσότερες φορές 
προκαλεί πνευμονία και οι αναπνευστήρες, 
τα μόνιτορ και οι αναρροφήσεις είναι απα
ραίτητα. Το γεγονός δε ότι ο εξοπλισμός με 
τον οποίο στελεχώνονται οι Μονάδες Εντατι
κής Θεραπείας είναι εξειδικευμένος και δεν 
παράγεται στην Ελλάδα αλλά στο εξωτερι
κό από χώρες που επίσης αντιμετωπίζουν 
πολλά προβλήματα λόγω της πανδημίας και 
«μπλοκάρουν» τις παραγγελίες δημιουργεί 
επιπλέον προβλήματα. Το πρόβλημα επι
χειρούν να λύσουν επιχειρηματίες οι οποίοι 
μέσω προσωπικών τους επαφών αναλαμβά
νουν να τροφοδοτήσουν τα νοσοκομεία με 
τα μηχανήματα αυτά. Δεν είναι λίγες μάλι
στα οι επιχειρήσεις που καθημερινά ανακοι
νώνουν την πρόθεση τους να ενισχύσουν 
οικονομικά το Εθνικό Σύστημα Υγείας.

Ο εγκλεισμός σώζει ζωές;
Σύμφωνα με τους ειδικούς η ελληνική 

κυβέρνηση αναγκάστηκε να προχωρήσει 
άμεσα στην λήψη περιοριστικών μέτρων 
αλλά και απαγόρευση της κυκλοφορίας σε 
μια προσπάθεια να μπει «φρένο» στην δι- 
ασπορά του κορονοϊού, καθώς το ΕΣΥ που 
βρίσκεται στα όριά του δεν θα μπορέσει να 
ανταπεξέλθει εάν νοσήσουν «βαριά» εκατο
ντάδες πολίτες. Τα παραδείγματα της Ιτα

λίας και της Ισπανίας που διαθέτουν από 
τα καλύτερα νοσηλευτικά συστήματα της 
Ευρώπης είναι χαρακτηριστικά. «Το σύστη
μα είναι οριακό. Εάν αυξηθούν οι ανάγκες 
για κρεβάτια εντατικής θα το χάσουμε το 
παιχνίδι» υποστηρίζει στη «ΜτΚ» ο πρώην 
διοικητής του Νοσοκομείου ΑΧΕΠΑ και χει
ρουργός μεταμοσχεύσεων, ΔημήτρηςΓάκης. 
«ΓΓ αυτό επιβλήθηκε η καραντίνα. Η μάχη 
παίζεται στην εξασφάλιση κλινών. Αν αρχί
σουν να διπλασιάζονται τα κρούσματα που 
έχουν ανάγκη εντατικής είναι θέμα ημερών 
να καταρρεύσει το σύστημα. Δεν πρέπει να 
ξεστρατίσουμε για να μην χάσουμε ένα μή
να» λέει και συμπληρώνει πως η κατάσταση 
ελέγχεται και εφόσον ο δείκτης μετάδοσης 
πέσει κάτω από το ι, και είναι αρνητικός 
τότε θα αίρουμε σιγά σιγά τις απαγορεύ
σεις. «Αν κάνουμε μια αλλαγή, χρειάζεται 
μια βδομάδα για να φανούν τα αποτελέ
σματα. Η εικόνα που βλέπουμε σήμερα και 
τα αποτελέσματα των μέτρων είναι εικόνα 
πριν από η με ίο μέρες» τονίζει ο κ. Γάκης. 
«Είναι άτιμος ιός» υποστηρίζει. «Οι Ισπανοί 
και οι Ιταλοί είχαν πολύ καλύτερο σύστημα 
από το δικό μας και κατέρρευσαν. Εάν δεν 
παίρναμε τα μέτρα θα είχαμε προσπεράσει 
την Ισπανία, γιατί έχει πολύ καλό σύστημα 
υγείας από εμάς» υποστηρίζει ο κ. Γάκης. 
Σύμφωνα με τον ίδιο, προκειμένου να αντι
μετωπίσουμε αντίστοιχες καταστάσεις στο 
μέλλον θα πρέπει να ενισχυθεί ο πρωτογενής 
τομέας και οι μικρές ελληνικές βιομηχανί
ες. «Η απουσία τους έχει ως αποτέλεσμα να 
πωλούνται πολλά υλικά που είναι αναγκαία 
πανάκριβα και ορισμένες χώρες μπλοκάρουν 
τις παραγγελίες» καταλήγει ο κ. Γάκης.
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